
 

 

Dansk Selskab for Parasitologi (DSP) Generalforsamling 2022 

12-05.2022 kl. 16.00, PAP-SUND (Dyrlægevej 100,2. sal, 1871 Frb C) 

 

Forud for generalforsamlingen afholdtes videnskabelig oplæg af ph.d. studerende Asma Mohammadkarami 
med titlen "The genetic background for innate resistance towards parasitic diseases in fish". 

 

Dagsorden 

Dagsorden for DSP Ordinær Generalforsamling, 12. maj 2022 16-18 (Frokoststuen, KVL) 

1. Valg af dirigent  

2. Formandens beretning (v. Lars Hviid) 

2.1. Kommentarer til beretningen 

2.2. Afstemning om godkendelse af beretningen   

3. Kassererens beretning (v. Charlotte Bonde) og fremlæggelse af revideret regnskab 

3.1. Kommentarer til beretning og regnskab 

3.2. Afstemning om godkendelse af beretning og regnskab  

4. Fastsættelse af kontingent for det kommende år  

4.1. Bestyrelsen foreslår uændret kontingent (alm. medlemskab DKK 210, prægraduat medlemskab 

DKK 110) 

4.2. Afstemning om kontingent i det kommende år  

5. Indmeldelse og eksklusion af medlemmer   

5.1. Afstemning om optagelse af nye medlemmer 

6. Beretning fra nedsatte udvalg  

6.1. Beretning fra udvalget PARASIT (v. Jørgen Kurtzhals) 

6.2. Kommentarer til udvalgsberetning(er) 

6.3. Afstemning om godkendelse af udvalgsberetning(er) 

7. Indsendte forslag fra medlemmerne   



7.1. Behandling af rettidigt indkomne forslag (skal sendes skriftligt til bestyrelsen senest en uge efter 

udsendelsen af nærværende dagsorden (jf. vedtægterne, §5, stk 4) 

8. Valg af bestyrelsesmedlemmer, inklusive formand, samt bestyrelses-suppleanter. Audrey Andersen-

Civil, Charlotte Smith Bonde, og Lars Hviid er på valg, og kan genvælges (medlemmer af bestyrelsen 

siden 2019). Audrey og Lars er villige til genvalg. 

Øvrige bestyrelsesmedlemmer er ikke på valg, og ønsker alle at fortsætte. 

8.1. Valg af ét nyt medlem til bestyrelsen. Bestyrelsen opfordrer interesserede medlemmer til at 

melde sig som kandidater til den ledige post, meget gerne ved skriftlig henvendelse til 

bestyrelsen inden generalforsamlingens afholdelse. 

9. Valg af to revisorer og suppleant(er) for disse   

9.1. Valg af to revisorer. Bestyrelsen opfordrer interesserede medlemmer til at melde sig som 

kandidater til de ledige poster, meget gerne ved skriftlig henvendelse til bestyrelsen inden 

generalforsamlingens afholdelse. 

9.2. Valg af revisor-suppleant(er). Bestyrelsen opfordrer interesserede medlemmer til at melde sig 

som kandidater til de ledige poster, meget gerne ved skriftlig henvendelse til bestyrelsen inden 

generalforsamlingens afholdelse. 

10. Nedsættelse af eventuelle udvalg, jf. §7  

11. Eventuelt   

 

Referat 

Eftersom vi havde en engelsktalende deltager på GF mødet blev generalforsamling afholdt på engelsk. 

1. Da kun få medlemmer deltog i GF blev formand Lars Hviid valgt som dirigent. Charlotte Smith Bonde 
tilbød sig som referent 

2. Lars Hviid gennemgik formandsberetningen for året. Der var ingen kommentarer til beretningen, der 
blev godkendt uden anmærkninger. 

3. Charlotte Smith Bonde gennemgik regnskab for året, som blev godkendt uden anmærkninger. 

Indtægter:  10.341,52 DKK 

Udgifter: 4.988,32 DKK 

Balance: 5.353,20 DKK 

4. Kontingent blev fastlagt som tidligere, 210 DKK for medlemskab og 110 DKK for pre-graduates 
(bachelor og master studerende) – hvilket blev godkendt 

5. Følgende havde ansøgt om medlemskab i DSP, betalt kontingent og ønsket ratificering: 
PhD student Ling  Zhu, KU 
PhD student Heidi Mathiessen, KU 
PhD student Rima Majumdar, Cooch Behar Panchanan Barma University, West Bengal, India 



PHD student Asma Mohammadkarami, KU 
 
Alle de nye medlemmer blev godkendt til optagelse i selskabet. 

6. Ingen beretning fra udvalg. 
- Udvalget Parasit afholder møde vedrørende klinisk parasitologi den 18/05 2022 KMA OUH kl 

14.30-18.00 – Alle DSP medlemmer skulle have modtaget en videresendt mail med invitation i 
starten af maj. 

7. Ingen indsendte forslag. 
8. Valg til bestyrelsen 

På valg var Lars Hviid (formand), Audrey Andersen-Civil (sekretær), Charlotte Smith Bonde 

(Kasserer). Audrey og Lars var villige til genvalg, og blev genvalgt. 

Ingen tilstedeværende medlemmer til GF stillede op og bestyrelsen indstillede derfor Helle 

Hansson, der har godkendt indstilling, som nyt bestyrelsesmedlem. Dette blev godkendt af 

deltagerne i GF. 

Suppleanter til bestyrelsen var ikke på valg i år 

Øvrige medlemmer, der ikke var på valg og alle ønskede at fortsætte: Anna-Sofie Stensgaard 

(Næstformand), Heidi Huus Petersen (Bestyrelsesmedlem), Jørgen Kurtzhals (Bestyrelsesmedlem) 

9. Valg af revisorer 
Pikka Jokelainen genopstillede som revisor og blev genvalgt.  
Da Helle Hansson var blevet valgt til bestyrelsen kunne hun ikke genvælges som revisor. Charlotte 
Smith Bonde opstillede som ny revisor og blev valgt til posten af deltagerne i GF. 
Peter Nejsum genopstillede som revisor suppleant – og blev genvalgt. 

10. Ingen nye udvalg 
11. Eventuelt 
12. a. ICOPA 2022 (afholdt August 21-26 i Bellacenter). 

Deadline for Early Bird er 1. juni 
Der er modtaget lidt over 1200 abstracts og over 40 indsendelser til symposia 
Programmet er stort set klar og alle speakere er inviteret, derudover vil der blive sendt information ud 
til de sidste snarligt 
DSP STØTTE: DSP støtter unge forskere (PhD og ned) med deres registrering fee for early bird – der er 
kun modtaget 2 ansøgninger på dette. Vi havde lovet op til 5. 
TRAVEL GRANT: DSP hjælper derudover til med Danida støtte – dette styres på DSP postkasse af Nao 
(tidligere bestyrelsesmedlem) og Audrey – Stor tak til deres hjælp  

- Der er 10 travel grants igennem DSP og fem igennem Dansk Selskab for Tropemedicin og 
International Sundhed. 

- Vi er i processen at selektere hvem der kommer til at modtage støtte – og de er nu ved at blive 
tildelt grants 

- Vil gerne at stipendiaterne bliver koblet op med Dansk mentor – gerne en indenfor samme 
område 

o Kontakt Nao hvis nogen kender en god mentor! 

 HJÆLPERE: Relateret til ICOPA mangles frivillige og studenter hjælpere 

- Disse vil skulle udføre et arbejde, men vil få gratis adgang til kongressen og mad og drikke 



- Der skal bruges godt 40 frivillige 
- KONTAKT venligst Nao eller andre fra ICOPA hvis man har nogle studerende og frivillige. 

STØTTE TIL NYT VÆRTSLAND: Australian Society for Parasitology har kontaktet Lars (formand) for at 
høre om DSP vil støtte deres bud på den næste ICOPA konference 

- Der er 2 shortlistede lande til næste gang: Australien og Canada 
- Der er 3 muligheder 

o Vi støtter Australien 
o Vi støtter Canada 
o Vi forholder os neutrale 

- Pga lav deltagelse på GF fra medlemmer blev det besluttet at vi udsender en mail med 
information til medlemmer og laver en doodle hvor folk kan afstemme hvad de synes.  

 b. Tropemedicin GF (31.05 2022 kl 17.00-19.00) 

Dansk Selskab for Tropemedicin og International Sundhed afholder deres generalforsamling 2022 på 
Panum. Der er mulighed for at deltage fysisk og virtuelt. Ønsker man at deltage fysisk er det meget 
vigtig man skriver sig op, da man ellers ikke kan få adgang til Panum og for forplejning 
(doodle.com/meeting/participate/id/bYEZ5OYb). Virtuelt: på Zoom ucph-
ku.zoom.us/j/65163232358?pwd=aU5xOHBqY1JGVmpsSW1qNGVNMXB3QT09  

 

c. PUBLIC DISSEMINATION 

- Der var været afholdt Vin og Videnskab med stor succes– afholdt af Peter Nejsum 

Peter og Brian har arbejdet på nogle podcasts 

I august sker følgende arrangementer 

- Sebastian Klein kommer til Rådhuspladsen 
- På naturcenter Amager strand kommer Kurt ud om naturvejleder 
-  På Frederiksberg ved PAP vil der være ”tjek en lort” med Stig, Andrew, Nao og Helena 
- Nao ønsker at få mere omtale igennem medier angående disse arrangementer og håber at få 

noget kontakt igennem KU 
o Fie har en kontakt ved TV2 Lorry – hun vil spørge om de kunne være interesseret 

 

TAK FOR MØDE  

 

 

___________________________________ 

Dirigent, Formand, Lars Hviid 

12-05-2022 

  



Dansk Selskab for Parasitologi – Formandens beretning til Ordinær Generalforsamling, 12. maj 2022 

Ved sidste års generalforsamling, der pga. den igangværende COVID-19 pandemi blev afholdt via ZOOM og 
med betydelig forsinkelse d. 09 september 2021, skulle der vælges et nyt medlem af bestyrelsen, da et 
medlem af den gamle bestyrelse (Birgitte Vennervald) efter vedtægterne ikke kunne genopstille. Lad mig 
som bestyrelsesformand starte med at takke Birgitte for hendes store arbejde i ledelsen af selskabet. Som 
nyt bestyrelsesmedlem valgtes Jørgen Kurtzhals. Bestyrelsen konstituerede sig herefter med Lars Hviid som 
formand, Anna-Sofie Stensgaard som næstformand, Charlotte Bonde som kasserer, og Audrey Andersen-
Civil som sekretær. Jeg vil gerne takke både nye og gamle medlemmer af den nuværende bestyrelse for 
deres fremragende indsats i det forløbne halve år siden sidste generalforsamling.  

Møder siden sidst: 

Selskabet har på grund af den fortsatte pandemi og travlhed i forbindelse med planlægningen af ICOPA 
2022 verdenskongressen ikke afholdt medlemsmøder i det forløbne halvår. Af samme grund har 
bestyrelsen også besluttet ikke at afholde Spring Symposium i 2022.  

Bestyrelsen: 

Den nye bestyrelse har i den forløbne periode afholdt tre møder (no. 226-228), hvor vi har koncentreret os 
særligt om følgende opgaver: 

1. Selskabets møder i lyset af COVID-19 pandemien. Som det fremgår af ovenstående, er selskabet fortsat 
kraftigt udfordret af pandemien samt af arbejdet med ICOPA 2022, som tager mange kræfter. Vi håber 
dog at komme stærkt igen i 2022 med initiativer, der forhåbentlig betyder at medlemmerne føler at de 
får noget for deres penge. 
1.1. ICOPA 2022: Bestyrelsen besluttet, at op til fem medlemmer af DSP, der er speciale- eller PhD 

studerende, og som har indsendt et abstract til ICOPA 2022 med dem selv som 1. forfatter, kan få 
kongres-registreringsgebyret (Early Bird rate) betalt af DSP, såfremt abstractet accepteres af 
kongressen. Ansøgninger om denne støtte behandles efter først-til-mølle princippet. Der er 
udsendt e-mail til alle medlemmer af selskabet med oplysning om hvorledes der ansøges og med 
opfordring til at indsende abstracts. 

1.2. Selskabets 50-års jubilæum: DSP fejrer i år sit 50-års jubilæum. Bestyrelsen har i den forbindelse 
besluttet, at selskabets medlemmer nævnt inviteres til et festsymposium til efteråret (formentlig i 
slutningen af oktober) med efterfølgende middag. Der arbejdes desuden med planer om et 
jubilæums-festskrift i form af en artikel der beskriver selskabets historie og betydning.  

1.3. DSP Spring Symposium: Traditionen med et Spring-Symposium på Frederiksberg Campus (tidligere 
KVL) planlægges genoptaget i foråret 2023. Ideer til tema, inviterede taler etc. modtages med tak. 

2. Selskabets økonomi. Som det fremgår af det reviderede regnskab, havde selskabet i 2021 et overskud 
på DKK 5,353.20, og ved årets udgang en kassebeholdning på DKK 47,845.13.  
2.1. På generalforsamlingen d. 28 maj 2020 blev det vedtaget at indbetaling af kontingenter etc. til 

selskabet skal ske elektronisk (primært via PayPal eller MobilePay, men ellers bankoverførsel). 
Endelig er indmeldelse i selskabet først gyldig, når det gældende kontingent er betalt. Disse 
ændringer har betydet en længe ønsket forenkling af administration af medlemstallet og 
opkrævningen af kontingenter. 



2.2. Selskabets medlemstal. Selskabet havde i 2021 46 individuelle betalende medlemmer (en fremgang 
på 4 medlemmer, 10%) og uforandret 7 æresmedlemmer. Bestyrelsen ønsker fortsat at gøre 
selskabet mere tilgængeligt for ikke-dansktalende, ikke mindst af hensyn til det betydelige antal 
potentielle medlemmer der findes i de forskellige grupperinger der driver parasitologisk forskning i 
Danmark. Vi har udarbejdet en engelsk version af selskabets vedtægter (by-laws), der er 
tilgængelig på vores hjemmeside. Forslag til yderligere tiltag der kunne bidrage til en bredere 
inddragelse af personer med interesse for parasitologi, er særdeles velkomne. 

3. Selskabets hjemmeside. Bestyrelsen har fortsat arbejdet med at opdatere og aktualisere hjemmesiden. 
Alle medlemmer opfordres fortsat til at bidrage til hjemmesiden med relevante fotos. 

På bestyrelsens vegne; 

Lars Hviid (formand) 

 

 

 

 


